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Hoe gaat het nu met ... 

Rogier Rij nj a, mede-oprichter der B.I.L.

"Bestuurskunde was voor mij een 

ongelooflijk waardevolle studie" 
Door Nelly Ghaoui 

In 'Hoe gaat het nu met ... ' zoeken wij een alumnus of alumna op voor een 

interview over hun studententijd en wat zij daarna gedaan hebben. In deze eerste 

'Hoe gaat het nu met ... ' een interview met Rogier Rijnja. Deze Bestuurskunde

alumnus is niet zomaar iemand, hij is één van de oprichters van de BIL. Wij 

zochten hem op bij zijn huidige werkgever op Schiphol. 
Wanneer studeerde u Bestuurskunde en waarom bent 

u Bestuurskunde gaan studeren?

Ik heb in Leiden gestudeerd van 1981 tot 1987. Toen ik 
begon met studeren bestond Bestuurskunde nog niet, 

de studie werd pas in 1984 opgericht. Ik heb rechten 
gestudeerd waar je kon kiezen voor de staatkundige 

stroming, waarbinnen je bestuurskundige 

wetenschappen kon studeren zoals dat 
toen heette. Met deze specialisatie had 
ik vakken samen met Bestuurskunde

studenten. Ik ben ook bij rechten 
afgestudeerd als doctorandus in 
de rechtsgeleerdheid, niet als 

meester in de rechten, om het 

verschil duidelijk aan te geven. 

In de eindfase van mijn studie 
ben ik al gaan werken waarna ik 
1987 ben afgestudeerd. Ik was erg 

geïnteresseerd in human resource 

management. Ik werk nog altijd in 

deze sector. 
Ik ben Bestuurskunde gaan studeren 
uit interesse. Ik vond het een erg 

interessante studie: hoe liggen de 
machtsverhoudingen binnen een organisatie, 
hoe komt een besluit tot stand dat gedragen 

wordt door de organisatie? De politicologische kant 
van Bestuurskunde vond ik boeiend, naast zaken als 

organisatiekunde en politiek-ambtelijke verhoudingen. 

Ik ben geen Politicologie gaan studeren omdat ik de 
studie te vaag vond, Bestuurskunde was concreter. Dat 

trok mij wel. Achteraf gezien vind ik Bestuurskunde een 

goede studie, ook al is het niet specifiek toegespitst op 
mijn latere werk in human resource management. Ik 
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heb niets gedaan met de inhoudelijke kennis omdat ik 

na mijn studie altijd in de private sector gewerkt heb, 

maar Bestuurskunde heeft mij wel een manier van 
denken bijgebracht waar ik veel aan heb gehad. Je leert 

een situatie snel te doorgronden en de verschillende 
belangen te identificeren. Hier heb je in zowel de 

private als de publieke sector wat aan. Bestuurskunde 
was voor mij een ongelooflijk waardevolle studie. 

Ik denk dat als je in de publieke sector gaat 
werken, je wel veel hebt aan de technische 

kennis die je meekrijgt. 

Hoe zag de studie eruit toen u 

studeerde? 

De studie was toen nog heel erg in 

de beginfase. De studie zat in een 
mooi gebouw op het Rapenburg. 
Het was een opkomende studie 

en het groeide hard. Ik had toen 
college van hoogleraren als van 

Braam, Bemelmans en voortvloeiend 
uit een samenwerkingsverband met 

de Erasmusuniversiteit van Rotterdam, 
Rosenthal. Wat mij opviel was dat 

Bestuurskunde in die tijd zoekend was naar een 

identiteit. Bestuurskunde is misschien niet zozeer een 
specifiek vakgebied waar een naam op geplakt moest 
worden, maar het is een manier van denken. Ik hoop 
dat de studie nu minder zoekende is. 
Van Braam was op het vakgebied wel echt de leider, 
de wetenschapper. Rosenthal was meer pragmatisch 
ingesteld. Ik had vakken als het basisvak Bestuurskunde 
en Organisatiekunde. Er zat in de studie ook een deel 
Sociologie, Politicologie en Economie. Studeren was 

in die tijd nog vooral pen-en-papierwerk. Computers 
waren er nog nauwelijks. Ik heb mijn scriptie geschreven 

op een elektrische typemachine, dat was al heel wat. 

U bent één van de oprichters van de BIL. Hoe is dat tot 

stand gekomen? 

Het initiatief voor een studievereniging kwam van Van 

Braam. Hij heeft hiervoor een aantal mensen gevraagd 

en samen zijn wij het uit gaan denken en de basics op 
gaan zetten. Ik was toen samen met onder andere Joop 
Ruijgrok, Albert Hofplein, Albert Huubkens en Frank 
Neumann. De vereniging moest worden opgericht en 
geregistreerd bij de notaris en de Kamer van 
Koophandel. We moesten ook zorgen voor de 
financiering. We kregen veel medewerking 

van de faculteit en de universiteit. De naam 
Bestuurskundige Interfacultaire vereniging 
Leiden schoot ons in de kroeg te binnen 
vanwege de edele afkorting. Het eerste 
logo, een cirkel met een verticale streep in 

het midden was dan ook een uitwerking daarvan. 

_o 

De term "interfacultaire" hebben wij gekozen omdat 

de studie tussen rechten en sociale wetenschappen 

stond. 
Het eerste bestuursjaar was ik secretaris en het 

tweede jaar ben ik voorzitter geweest. Qua activiteiten 
organiseerden wij in de eerste instantie bijeenkomsten 

met lezingen. Opmerkelijk was de eerste buitenlandse 
reis naar de NAVO in Brussel wat erg leuk was. De 

NAVO subsidieerde dat soort bezoeken door de 
overnachting in een hotel te betalen. Op de weg 

naar Brussel zijn we nog gestopt bij de brouwerij van 

■ ■ ■ ■ 

Duvel waar het bier ons goed mocht smaken. In mijn 

jaren hebben wij ook de samenwerking met Kooyker 
opgezet voor studieboeken en hebben wij samen 

met zustervereniging Sirius uit Twente een seminar 
georganiseerd. Omdat Bestuurskunde een opkomende 

studie was, heerste er een enorme ondernemingsgeest 
dat gestimuleerd werd door de hoogleraren. In het 
begin was het lastig om mensen te vinden, maar toen 

de structuur eenmaal stond hadden studenten wel 
interesse in commissiewerk of het bestuur. Studenten 

wilden naast hun studie extra ervaring opdoen en ik kan 
je vertellen dat ik in mijn huidige werk altijd kijk naar de 

extra ervaring die sollicitanten op hebben gedaan. 

Wat bent u na uw studie Bestuurskunde gaan 

doen en heeft u nog weleens contact met 

studiegenoten? 

Ik heb na mijn studie bij verschillende 
bedrijven gewerkt zoals Philips, Apple en 

Amazon.com, in Nederland, de Verenigde 
Staten en Groot Brittannië, altijd in human resource 

management. Ik hou van dynamische organisaties 
en blijf niet graag ergens lang hangen. Ik kan de 
studie Bestuurskunde aan iedereen aanbevelen die 

geïnteresseerd is in de mechanismen achter de politiek 
en hoe organisaties in de praktijk werken. Ik heb nog 

een beetje contact met studiegenoten. Anderen kan ik 
simpelweg niet meer vinden. Voor alumni-activiteiten 

van de B.I.L. zou het leuk zijn om studiegenoten uit die 
tijd weer eens te zien en te spreken. 
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